
 
 
Protokoll fört vid sammanträde med Norrmalms handikappråd onsdagen den 5 
september 2007 kl.14.00-16.00 i stadsdelsförvaltningens huvudkontor, 
Tulegatan 13, sammanträdeslokalen Tule. 
  
 
 
Justeras 2007- 
 
 
Louise Lindström 
 
Justeras 2007- 
 
 
Bodil Vaks-Lennmo 
 
Närvarande: 
 
Norrmalms handikappråd 
Louise Lindström, vice ordförande  DHR   
Ingrid Duke   RTP-S   
Teresa Melin   RMA 
Bodil Vaks-Lennmo   FHDBF 
 
Tjänstemän 
Anneli Lagerberg  Enhetschef 
Elisabeth Grothe Samordnare/biståndshandläggare 

vid enheten för omsorg om 
funktionshindrade 

 
Förhinder att deltaga hade anmälts av Åke Åberg (ordförande),  
Ulla Elfving-Ekström och Marie Kringberg-Nöjd. 
 
1. Godkännande av dagordning 
Den  föreslagna dagordningen godkändes efter komplettering. 
 
2. Val av protokolljusterare 
Bodil Vaks-Lennmo utsågs att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
 
 



3. Anmälan av protokolljustering 
Det anmäldes att protokollet från sammanträdet 2007-05-02 har justerats och 
sänts ut. 
 
 
4. Ny organisation av beställarenheterna för äldreomsorg och omsorg om 

funktionshindrade 
Anneli Lagerberg informerade om den nya organisationen där hon är chef för 
bägge enheterna. Äldreomsorgen och omsorgen om funktionshindrade är dock 
även fortsättningsvis två separata grupper. Fördelen med den nya organisationen 
är bl a att man nu lättare kan utnyttja varandras kompetenser och underlätta 
överföringen av ärenden mellan enheterna. 
 
5. Översyn av resursfördelningssystemet för omsorgen om personer med 

funktionsnedsättning – nytt schablonsystem 
Information lämnades av Elisabeth Grothe. En utredning har tagit fram förslag 
till nya nivåer för schablonersättning där skillnaderna mellan nivåerna inte är så 
stora som tidigare. Schablonen är inte en peng riktad till enskilda utan en metod 
för att fördela medel till stadsdelsnämnderna från och med 2008. För ändamålet 
har det inrättats ett centralt bedömningskansli för att nivåplacera 
biståndsbedömda LSS-insatser. 
 
Elisabeth redogjorde även för innehållet i remissvaret från Norrmalms 
stadsdelsnämnd. 
 
Handikapprådet ansåg att det var olyckligt att sända ut denna viktiga remiss 
under semestertider och att remisstiden borde ha varit längre än till den 30 
augusti 2007. 
 
Rådet ville veta hur bedömningskansliet är finansierat. Besked om detta lämnas 
vid nästa sammanträde. 
 
Handikapprådet underströk också vikten av att det framledes görs en noggrann 
utvärdering av det nya systemet. 
 
6. Stöd till våldsutsatta kvinnor med funktionshinder – Bräcke-modellen 
Information lämnades av Ingrid Duke. 
 
I en särskild skrivelse till stadsdelsnämnden kommer handikapprådet att lämna 
förslag på hur förhållandena för våldsutsatta kvinnor med funktionshinder skulle 
kunna förbättras. 
 
 



7. Anmälan av inkomna handlingar 
• Funktionshinderombudsmannens årsrapport verksamhetsåret 2006 

Anmäldes. 
• Kvalitet och valfrihet för personer som behöver bostad och stödinsatser 

enligt SoL och/eller LSS – individuella planer bra instrument för att 
klarlägga behov och önskemål 
Anmäldes. 

• Vad händer inom handikappomsorgen? Nyhetsbrev nr 2/2007 från 
Sveriges Kommuner och Landsting 
Anmäldes. Rådet önskade få ta del av inbjudan till och program för 
konferensen Handikapp I Tiden den 9-10 oktober 2007 i Stockholm. 
Sekreteraren ombesörjer detta. 

 
8. Behov av tidningsannons 
Louise uppmärksammade att tidningen Östermalmsnytt denna vecka har en 
annons med viktiga telefonnummer vart en medborgare skall vända sig i olika 
frågor som gäller kommunal service.  
Rådet ansåg att en liknande annons bör införas i någon av Norrmalms 
lokaltidningar. 
 
9. Hinder för rullstolsburna, gående, synskadade m.fl. i gatumiljön på 

Norrmalm 
De tilltagande problemen med hinder i gatumiljön har tidigare i år i brev till 
handikapprådet uppmärksammats av Kurt Söderberg och Gunnel Skårstedt.  Fler 
och fler skyltar, möbler, metallstolpar med mellanliggande rep etcetera sätts ut i 
gångbanan. Handikapprådet har också ställt sig bakom kraven på en förbättrad 
framkomlighet. Det brådskar med åtgärder för att uppnå målet att Stockholm 
skall vara världens mest tillgängliga huvudstad år 2010. 
 
Handikapprådet beslöt att skriva till Tillgänglighetsprojektet om problematiken. 
 
10. Fastighetsboxar 
Fastighetsboxar för distribution av post skall ju vara obligatoriska för alla 
flerbostadshus år 2011. Louise berättade att det har utlysts en internationell 
idétävling om design av fastighetsboxar. Förslag skall inlämnas senast den 28 
september 2007. Louise har uppmärksammat arrangörerna på att 
handikappaspekterna måste beaktas. Hon kommer att bevaka tävlingen och 
återkommer till rådet med vidare information. 
 
11. Vardagsteknik såsom telefon, bankomat, dator med mera 
Rådet uppmärksammade att vissa personer med funktionshinder inte kan 
begagna sig alla former av vardagsteknik. Därför är det viktigt att det alltid finns 



alternativa förfaringssätt, t ex skall uppgifter som finns på en hemsida även 
kunna inhämtas via ett telefonsamtal.  
 
12. Tid för nästa sammanträde 
Nästa sammanträde äger rum onsdagen den 3 oktober 2007 kl. 14.00-16.00. 
 
Vid protokollet 
 
Sten Lagerberg 
Sekreterare i rådet 
 
 
 

    
 


